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Komisija Državnega sveta za kulturo, znanost, šolstvo in šport je na podlagi 20. člena Poslovnika 
Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09 in 101/10) sprejela  
 
 

M n e n j e 
 

k Poročilu o delovanju Nadzornega sveta RTV Slovenija 
v letu 2012 in januarju leta 2013 

 
 

Komisija Državnega sveta za kulturo, znanost, šolstvo in šport se je na 2. seji 10. 4. 2013 
seznanila s Poročilom o delovanju Nadzornega sveta RTV Slovenija v letu 2012 in januarju 2013, 
ki ga je v obravnavo v Državni zbor predložil Nadzorni svet RTV Slovenija. 
 
Predstavniki RTV Slovenija, predsednik Nadzornega sveta, namestnik predsednika Programskega 
sveta in generalni direktor so predstavili informacije o pomembnejših dogodkih, povezanih s 
poslovanjem javnega zavoda v letu 2012 in pregled po vsebinsko zaokroženih sklopih z 
ugotovitvami in priporočili Nadzornega sveta za izboljšanje delovanja javnega nacionalnega 
zavoda iz januarja 2013. 
 
Nadzorni svet, ki je v letu 2012, sredi mandata 2010 - 2014, doživel nekaj sprememb glede 
svojega članstva, je v skladu s svojimi pristojnostmi pregledal zakonitost in obseg poslovanja. 
Ugotovil je, da je bilo poslovanje sicer pozitivno, vendar pa obstaja pomembno tveganje glede na 
strukturo prihodkov in odhodkov. RTV je podlago za svoje programsko delovanje črpal iz sredstev 
delnic Eutelsata, sicer namenjenih za razvojne projekte. Zaradi nedorečenosti meril za koriščenje 
sredstev iz kupnine delnic in neustrezne metodologije spremljanja razvojnih projektov, ki ne 
omogočajo transparentnega in učinkovitega nadzora, je Programski svet že sredi leta 2012 
obvezal vodstvo RTV, da pripravi ustrezno pravno podlago. Glede na navedeno in ob seznanitvi s 
kontinuiranimi poročili notranjih in zunanjih revizorjev je na začetku leta 2013 Nadzorni svet sklenil 
izvesti razpravo o izhodiščih za spremembo meril in strategije investicij, na podlagi katerih bi javni 
zavod zmanjšal tveganje za nenamensko porabo sredstev in zavod zlasti pripravil na čas, ko bodo 
ta razvojna sredstva iz delnic Eutelsata pošla. Do takrat pa Nadzorni svet predlogov novih 
projektov ne bo obravnaval, za leto 2013 pa je finančni načrt že predvidel digitalizacijo arhiva. Kot 
je pojasnil predstavnik Ministrstva za kulturo, je pristojno ministrstvo tudi že pripravilo dogovor za 
začetek gradnje "News centra".  
 
Tveganje pri poslovanju povzroča tudi zmanjšanje deleža sredstev od oglaševanje, deloma zaradi 
manjše gledanosti deloma zaradi splošnega ekonomskega stanja ter nezadostne prilagodljivosti 
notranje reorganizacije predvsem na področju kadrovske zmogljivosti, ki se v veliki meri zapolnjuje 
s honorarnimi zaposlitvami. Vezano na revizijo Računskega sodišča je vodstvo RTV odpravilo 
kršitve glede pogojev in cenikov za trženje oglaševalskega časa, odprto ostaja še vprašanje glede 



2 

 

vračanja preveč izplačanih plač in redne zaposlitve tistih honorarnih delavcev, ki imajo za to 
pogoje, način izvedbe pa je vodstvo RTV dogovorilo s sindikati. 
 
Komisija je v vprašanjih zlasti opozorila na problem oglaševanja in z njim povezane gledanosti, 
kako se bo RTV strukturno in strateško prilagodila na nove razmere po prodaji vseh delnic 
Eutelsata, kako je Zakon za uravnoteženje javnih financ vplival na poslovanje RTV, kaj vključujejo 
30 milijonske tožbe, kako bo vodstvo RTV rešilo položaj honorarnih sodelavcev glede na novo 
zakonodajo. Predstavniki vodstva RTV so pojasnili, da bo prihodnje finančno prestrukturiranje 
(predvidoma po letu 2015) del odgovora na analizo dosedanje porabe sredstev za program, ki so 
zajedala v razvojna sredstva in s tem niso doprinesla k dodani vrednosti, ter predvidenih razvojnih 
investicij. Znižanje RTV prispevka je prineslo 5-odstotno zmanjšanje sredstev za izvedbo rednega 
programa. Pojasnili so, da je znižanje prispevka negativno vplivalo na finančno načrtovanje zaradi 
strukture stroškov, določene na podlagi predpisov, zato linearnega znižanja ni bilo mogoče izvesti. 
Vodstvo RTV je zato opozorilo, da je pravočasna določitev obsega sredstev zelo pomembna, saj 
lahko zavod tako pripravi ustrezen finančni načrt. Pri možnostih trženja pa je RTV še dodatno 
izgubila zaradi porasta IP in kabelskih priključkov, saj zakon ne ureja oglaševanja na tujih TV 
programih s slovenskimi podnapisi. Dodatno finančno breme predstavljajo tudi 30 milijonske tožbe, 
povezane s SAZAS, glede vračila preplačanih plač pa se je vodstvo z zaposlenimi dogovorilo, da 
jih bodo vračali mesečno. Obenem se je pojavilo še vprašanje v zvezi z izvedbo ustavne odločbe 
glede izplačila tretje četrtine plač z zamudnimi obrestmi. 
 
Člani komisije opozarjajo, da kakovost programa ni odvisna od deleža oglaševanja, ampak od 
programskih standardov. Državni svetniki poudarjajo, da je nacionalni program zaradi svojega 
poslanstva razumljivo dražji od komercialnih, zato mora Vlada kot njegova ustanoviteljica 
financiranju delovanja RTV kot javne institucije posebnega pomena posvetiti strateško pozornost in 
jo primerno finančno ovrednotiti.  
 
Komisija glede na pomembnost vsebine in namena poročila priporoča, da se poročilo pripravi bolj 
transparentno, pregledno in ustrezno opremljeno s tabelaričnimi pregledi finančnega poslovanja in 
načrtovanja.  
 
Komisija se je po predstavitvi poročila in na podlagi razprave v mnenju oprla na svoje sklepe, ki jih 
je v prejšnjem mandatu sprejela na 58. seji 25.9.2012 ob obravnavi vloge in nalogah RTV 
Slovenije ob Sklepu Vlade RS o višini mesečnega prispevka za programe Radiotelevizije 
Slovenija, in sprejela naslednje s k l e p e: 
 

- Vlado RS ponovno opozarja, da ima znižanje prispevka RTV le simboličen učinek za 
državljane, RTV pa pomembno omejuje pri izvajanju programov, 

- Vlado RS poziva, da naj čim prej ustrezno poveča prispevek RTV na ekonomsko 
opravičeno raven, 

- Vlado RS ponovno poziva, naj razmisli, kaj sta substanca in prioriteta RTV Slovenije kot 
javne ustanove posebnega kulturnega in nacionalnega pomena. 
 

* * * 
 

Za poročevalca je bil določen predsednik komisije dr. Zoran Božič. 
 
 
Sekretarka         Predsednik 
Damijana Zelnik, l.r.       Dr. Zoran Božič, l.r.  
 


